
СТЕНОГРАМА 

засідання Комітету Верховної Ради України 

з питань освіти, науки та інновацій 

8 січня 2024 року 

Засідання веде Голова Комітету БАБАК С.В. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Доброго дня або доброго ранку, шановні колеги! 

Сподіваюся, що у всіх все добре, дякуючи нашим ППО. Бачу, всі на місці, 

всі є. Наталії Романівни тільки немає, але сподіваюся, що у неї теж все добре.  

Шановні колеги, розпочинаємо засідання Комітету Верховної Ради 

України з питань освіти, науки та інновацій. Сьогодні дуже коротке засідання. 

В зв'язку з розпорядженням Голови Верховної Ради, який попросив сьогодні 

дати наші кандидатури в наші парламентські делегації. 

Отже, шановні колеги, сьогодні на порядку денному одне питання щодо 

затвердження кандидатур до складу постійних делегацій Верховної Ради 

України в парламентських органах міжнародних організацій. Є запитання, 

побажання, доповнення, заперечення?  

Якщо ні, то прошу проголосувати за такий порядок денний. Хто – за?  

 

ПІПА Н.Р. Піпа – за. 

 

_______________. Підтримую.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Хто утримався? Проти?  Немає. 

Дякую, колеги. Рішення прийнято одноголосно. 

Отже, переходимо до цього першого пункту. 

Шановні колеги, надійшло чотири заяви від наших народних депутатів – 

членів нашого комітету до включення до постійних делегацій Верховної Ради. 

Отже, перша – від Валерія Колюха про включення до складу постійної делегації 

Парламентської асамблеї ГУАМ. Від Піпи Наталії Романівни – включення до 

делегації Парламентської асамблеї Організації з  безпеки та співробітництва в 

Європі. Від Івана Григоровича Криленка – в делегацію в Парламентській 



асамблеї Чорноморського співробітництва. І від Бабака Сергія Віталійовича – в 

парламентську асамблею Ради Європи. (Шум у залі). 

 А, да-да. І від Романа Павловича… Роман Павлович, нагадайте! В 

Парламентську асамблею НАТО. Так, точно! 

Отже, в нас є п'ять заявок. Чи є в когось заперечення по ним, зауваження, 

застереження, доповнення? 

 

_______________. Підтримую. 

 

КИРИЛЕНКО І.Г.  Сергій Віталійович, можна питання? 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Роман Павлович, потім – Іван Григорович. 

Роман Павлович, будь ласка. 

 

ГРИЩУК Р.П. Я до того, що треба підтримати кандидатури. Тим паче, у 

випадку з Іваном Григоровичем це дуже потужна делегація, яка ми бачили всі 

як працює. Тому я думаю, що той склад делегації, який є і участь у ньому Івана 

Григоровича вона надзвичайно важлива, тому я підтримав такий набір 

кандидатур від нашого комітету. Немає жодних суперечностей. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую. 

Іван Григорович. 

 

КИРИЛЕНКО І.Г. Сергій Віталійович, дякую і вам, дякую колезі, який 

підтримав мою кандидатуру. Я просто хотів запитати, що це трошки ноу-хау – 

"і комітети рекомендують", бо  це ж квоти фракцій. А там передбачена ротація. 

І вона, мабуть, цілком природна. Сергій Віталійович, ви, мабуть, трошки більше 

цією ситуацією володієте. Наскільки рішення комітету буде визначальним в 

цьому відношенні? Бо, дійсно, сьогодні люди, які мають досвід боротьби із 

Росією, із нашим заклятим ворогом в цих міжнародних організаціях, він просто 

безцінний. Я не говорю за себе, просто дружня робота команди, в якій 

абсолютну більшість складає, до речі, представники "Слуги народу", я просто в 



захопленні від цієї молодої команди, я просто трощить рашистів, просто 

трощить там, де вони мали всі ці роки абсолютну перевагу. Подивіться на 

членство цих країн в цій асамблеї ПАЧЕС. Там Росія домінувала так, а робота 

дружньої команди довела до того, що вони перед Генеральною асамблеєю в 

Києві призупинили членство своє. Тому досвід – звичайно, велика роль, але і 

те, як завзято молода команда працює, відверто сказати, нехай це піде в 

протокол, що я в захопленні від молодої команди, яка на чолі з Пуртовою 

Анною просто робить чудеса. Просто наскільки роль комітету в цьому 

відношенні визначальна, Сергій Віталійович? Будь ласка, вибачте. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую, Іван Григорович, за запитання. 

Так, справді, усталена практика була, коли фракції подіють свої 

кандидатури, але наскільки мені відомо з розмов з керівництвом, є певний 

елемент ротації, в деяких делегаціях є члени, які не дуже активно працюють, 

тому у комітетів є така функція. І Голова Верховної Ради вирішив скористатися 

пропозиціями комітету. Звісно, що потім вся делегація, вочевидь, буде з 

керівництвом Верховної Ради розглядати ці кандидатури. Якщо буде потреба в 

ротації якогось члена в наших парламентських делегаціях, то тоді 

скористаються пропозиціями комітетів. Чому запитали в комітетів? Тому що 

комітети зараз самостійно іноді працюють з різними європейськими 

структурами, їздять на заходи, виступають. Є двостороння робота з деякими 

країнами, тому вирішили запитати в комітетів. А там будемо дивитися. Все 

одно буде прийматися рішення керівництвом Верховної Ради і керівниками 

наших делегацій постійно діючих, в будь-якому разі. Сподіваюся, що відповів 

на ваше питання, Іван Григорович. 

Пане Ростиславе, будь ласка. 

 

ПАВЛЕНКО Р.М. Дякую, пане Сергію! 

У нас позиція, що комітети можуть пропонувати членів лише до 

делегацій, не до постійних делегацій, таких як, власне, зачитано, а до тих 

делегацій, які, власне, пов'язані з роботою комітетів. Правильно пан Сергій 

сказав, що і комітети дуже активно працюють на міжпарламентському рівні. І 



якщо формуються делегація комітету, тоді ми можемо говорити про висунення 

різних представників до делегацій. Тому, я нічого не маю проти  колег і друзів, 

які подали свої кандидатури, але я при голосуванні утримаюся, бо у нас 

позиція, що комітет не висуває кандидатів до постійних парламентських 

делегацій. Дякую дуже. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую, пане Ростиславе! 

Наталія Романівна. 

 

ПІПА Н.Р. Так, колеги, доброго дня! Я коротко по тому, що входжу в 

ОБСЄ, як раз в комітет з прав людини, тому всі питання, які ми можемо, більше 

50 учасників-членів, прокомунікувати, то будь ласка, говоріть. Бо крім того, що 

я вхожу до складу ОБСЄ на сьогоднішній день, і думаю, що і далі буду 

входити, я входжу до спецкомітету саме по Україні, який ми півтора року як 

організували. Боролися від 24 лютого за цю організацію. На жаль, Росію нам 

ще не вдалося виключити, але є шанси, що це зробимо. Вона припинила 

платити внески і ускладнює свою ситуацію, і цей спецкомітет, а там входить 

тільки троє людей з України – я, Микита Потураєв і Женя Кравчук. І, на жаль, 

так виглядає, що Женя Кравчук буде в ПАРЄ, а не в ОБСЄ, але це вже такі 

нюанси самої делегації. Тому, будь ласка, якщо у вас є бажання, щось донести в 

тому напрямку, зокрема по освіті, будь ласка, мені кажіть. Я буду вдячна. 

Дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую, Наталія Романівна! 

Чи є ще в когось бажання висловитися по цьому питанню? Якщо ні, то, 

колеги, я хочу, по-перше, сказати, що більшість з тих наших членів комітету, 

які подали свої заявки і так знаходяться в цих парламентських делегаціях, 

роблять величезну роботу, за що ми їм надзвичайно вдячні. Я думаю, що нам 

треба зробити таку більш усталену практику, коли наші колеги після поїздок 

будуть ділитися тими напрацюваннями і тим, що відбувається в цих делегаціях 

з роботою, щоб ми могли або попросити наших колег донести якусь позицію, 

або допомогти їм у вирішенні тих чи інших питань на міждержавному рівні. 



Якщо немає більше пропозицій і зауважень, то, шановні колеги, є 

пропозиція поставити на голосування проект рішення комітету і підтримати 

пропозиції наших п'ятьох депутатів – членів комітету щодо входження в наші 

постійні делегації Верховної Ради України. Хто – за, прошу проголосувати. 

 

ПІПА Н.Р. Піпа – за.  

 

КОЛЮХ В.В. Колюх – за. 

 

ГРИШИНА Ю.М. Гришина – за. 

 

ВОРОНОВ В.А. Воронов – підтримую.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую. 

Хто утримався? Пане Ростиславе. 

Хто проти? Немає. 

Пане Ростислав утримався, інші – за. 

Дякую, колеги. Рішення прийнято. Дякую, що знайшли час з ранку по 

такому ургентному питанню зібрати комітет. Я вам щиро дякую всім. Бажаю 

гарного і спокійного дня. До зустрічі! До побачення! 

 

 

 

 

 

 


